
KIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASI 
e-BÜLTEN Sayı:02/2025 

N
is

a
n

 M
a

yı
s 

H
a

zi
ra

n
 2

0
2

5
  S

a
y

ı:
0

2
 

 

Elektronik Belge Yönetim 

Sistemi Eğitimleri TOBB’da 

yapıldı 

TOBB’un Oda ve Borsaların hizmetine açtığı 
Elektronik Belge Yönetim Sistemi (EBYS) Eğitimi 
100'e yakın oda-borsa temsilcisi ve Odamız 
Akreditasyon Yetkilisi Ferhat 
DÜNDAR'ın katılımıyla TOBB İkiz Kuleler’de 
gerçekleştirildi.  
 
2 gün süren eğitimde CBK Soft temsilcilsi Emre 
ÖZKAN tarafından, katılımcılara Elektronik Belge 
Yönetim Sisteminin kullanımı ve sistem 
geliştirmeye yönelik bilgilendirmeler  yapıldı.  
 

 

Yeşil Dönüşüm Ve Sınırda Karbon Düzenleme Mekanizması Bilgilendirme Ve 

İstişare Toplantısı 

 

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile Mardin Oda/Borsaların tertiplediği ‘ ’ Yeşil 
Dönüşüm ve Sınırda Karbon Düzenleme Mekanizması Bilgilendirme ve İstişare Toplantısı Mardin Artuklu Üniversitesi 
Rektörlük Binası AKM toplantı salonunda ‘’ gerçekleştirildi. 

Toplantıya ; İklim Değişikliği Başkanlığı Başkan Yardımcısı Mehrali ECER, İklim Değişikliği Başkanlığı Sera Gazı Emisyonların ın 
İzlenmesi Dairesi Başkanlığı Daire Başkanı Volkan POLAT,İklim Değişikliği Başkanlığı Karbon Fiyatlandırma Dairesi Başkanlığı 
İklim Değişikliği Uzmanı Hüseyin AYAZ, AB Tek Pazar ve Yeşil Mutabakatı Dairesi Başkanlığı Ticaret Uzman Yardımcısı Rabia Nur  
MEŞE KOYUNSEVER, Türk Standartları Enstitüsü Çevresel Gözetim ve Doğrulama Müdürü Mehmet ERGÜN, Türkiye Kalkınma ve 
Yatırım Bankası A. Ş. Yönetici Yardımcısı Dila AYDIN AYTEKİN, İklim Değişikliği Başkanlığı İklim Finansmanı ve Teşvikler Dair esi 
Başkanlığı Uzman Hakan ACAR,  Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Üyesi Halil İbrahim RAMAZANOĞLU, Mardin 
Oda-Borsa Başkanları, Mardin Artuklu Üniversite Dekan Prof. Dr. Yılmaz DEMİRHAN,Mardin Oda/Borsa Fahrî Akademik 
Danışmanı Prof. Dr. Mehmet Behzat Ekinci, STK Temsilcileri, Mardin Kurum Müdürleri ve Mardin Oda/Borsa Üyeleri katılım  
sağladı. 

"1 Ocak 2026'da SKDM Mali Yükümlülükleri Başlıyor"  
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Ulusal Hububat Kongresi 2025 Mardin'de yapıldı 

Ulusal Hububat Kongresi,odamız Kızıltepe 
TSO , Mardin Oda/Borsaları,Mardin OSB,Dicle Un 
Sanayicileri Derneğinin ev sahipliğinde 26 nisan 2025 te 
Mardinde yapıldı . 
Tarım ve Orman Bakanı İbrahim Yumaklı'nın teşrif ettiği 
Kongrede ,Bakan yaptığı konuşmada, kongrede ülkenin 
çok önemli stratejik ürünlerini içeren hububat üretimiyle 
ilgili bütün yönlerin tartışılacağını, kongreden çıkan 
sonuçların Bakanlık için de son derece önemli veriler 
içereceğini söyledi. 

Kongrenin sadece bir ürün grubunun 
değerlendirmesinden ibaret olmadığını, tarımın stratejik 
gücünü, gıda arz güvenliğin temelini ve en önemlisi de 
çiftçi ve üreticilerin emeğinin konuşulduğu çok önemli bir 
platform olduğunu belirten Yumaklı, kongre için Ulusal 
Hububat Konseyi başta olmak üzere tüm paydaşlara 
teşekkür etti. 

İklim değişikliğinin etkisini çok yakından hissettiklerini, 
son dönemde birçok iklim olayını farklı şekilleriyle 

yaşadıklarını ifade eden Yumaklı, şöyle konuştu: 

"Kuzey taraflarımızda ülkemizin sel ve taşkınlarını konuşurken, güney taraflarında orman yangınlarını veya kuraklığı ya da farklı 
iklim koşullarının bize dayattığı birtakım hususları konuşmuş oluyoruz. İki hafta önce de çok önemli bir zirai don olayıyla özellikle 
meyve çeşitlerimiz çok ciddi bir şekilde etkilendi. Son 30 yılın en düşük sıcaklığından bahsediyoruz. Bize gelen veriler eksi 17 
dereceler idi ama Niğde'de eksi 19 derecelerin de termometreler tarafından ölçüldüğünü söylediklerinde, durumun ne kadar 
ciddi olduğunda herhalde hepimiz farkına varmış olduk. Meteoroloji Genel Müdürlüğü, özellikle meteorolojik verilerin tarıma 
etkisi anlamında hepimizin takip ettiği önemli veriler açıklıyor. Zirai donla alakalı geçtiğimiz hafta başından itibaren, bu verileri 
açıkladığında ilk yaptığımız iş, bütün Bakanlık teşkilatının üreticilerimizin yanında olmasıydı. Derhal sahaya çıkıldı." 

Tarımsal üretimin açık alanlarda yapılmasının pek çok riski barındırdığını ifade eden Yumaklı, "Sizler farklı önlemleri alabilirsiniz 
belki ama bu olay da daha farklı oldu. Maalesef eksi 6 derecenin çok daha altındaki sıcaklıklarda mevcuttaki metotlar ve 
teknolojiler yeterli olmadı. Tabi bunun sonucunda Sayın Cumhurbaşkanımız her zaman olduğu gibi bu çok önemli sektör için de 
yakın takibini bizlere verdiği talimatla bütünleştirdi ve bizler de özellikle bu don hadisesinin yaşandığı iller başta olmak üzere 
genelini ifade eden hususlarda açıklamalarımızı yaptık." ifadelerini kullandı. 

"ÜRETİCİLERİ TARSİM SİGORTASI YAPMAYA DEVAM EDİYORUM" 

İbrahim Yumaklı, tarım sigortasının öneminin bu son yaşadıkları olayda çok daha yakından anlaşıldığını, tarım sigortası 
TARSİM'in yüzde 70'e varan oranda poliçe bedelinin devlet tarafından karşılandığını, bir senelik emeğin garanti altına 
alınmasının son derece önemli olduğunu vurgulayarak, üreticileri TARSİM sigortası yapmaya davet etti. 

Özellikle buğday ve arpa ürünleri için gelir koruma sigortasının da bu poliçe bütününün içerisinde olduğunu bildiren Yumaklı, 
"Sadece bunlar değil farklı şeyler de yapmanız gerekir. İklim değişikliğine uyumlu özellikle soğuğa dayanıklı ve kuraklığa 
toleranslı tohumlar ve birtakım AR-GE çalışmaları yapılması gerekir. TAGEM Genel Müdürlüğümüz bu çalışmaları yapıyor." diye 
konuştu. 

Yumaklı, hububat grubu ürünlerin bütün dünyada stratejik önemi en yüksek ürün grubunun içerisinde olduğunu, insanlık var 
olduğu sürece de bunun böyle devam edeceğini belirterek, dünyada en fazla üretimi yapılan hububat ürünlerinin, mısır, çeltik ve 
buğday olduğunu aktardı. 

"SON 20 YILDA VERİMLİLİKTEKİ ARTIŞ YAKLAŞIK YÜZDE 31 OLDU" 

Dünyada tahıl üretiminin 2025-2026 pazarlama yılında yeni bir zirve yapacağını öngördüklerine işaret eden Yumaklı, bir önceki 
yıla göre 70 milyon ton artışla 2,4 milyar tona ulaşacağını tahmin ettiklerini belirtti. 

Yumaklı, Türkiye'nin de hububat üretim potansiyeli en yüksek ülkelerden biri olduğunu, bu nedenle üretimin büyük önem 
taşıdığını ifade ederek, ülkede üretilen bitkisel ürünlerin içerisinde en fazla ekim alanlarına sahip olan ürün grubunun hububat 
olduğuna dikkati çekti. 

Ülkenin tarım alanlarının nadasa bırakılanları hariç yüzde 69'unda tarla ziraatı yapıldığını aktaran Yumaklı, şöyle devam etti: 

"Bunların da yüzde 68'inde hububat grubu ürünler ekiliyor. 2024 yılı rakamlarını vermek isterim size, tarla bitkileri ekim alanı 
544 bin dekar artışla 167.9 milyon dekara ulaşmış oldu. Son 20 yılda hububat üretimimizin yüzde 14, son 3 yıllık dönemde ise 
yüzde 22 oranında artarak 39 milyon tona ulaştı. Hububat içerisinde önemli bir yere sahip buğday. Son 10 yıllık üretimimiz 17 
milyon tonla 22 milyon ton arasında değişik miktarlarda, rakamlarda rekolteye sahip oldu. Son 20 yılda verimdeki artış yaklaşık 
yüzde 31 oldu ve dekarda 296 kilograma ulaştı. Tabi ki bu rakam yeterli değil. Dolayısıyla kurak alanlarda yapılan tarımın 
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özellikle hububat ekiminin sulak alanların oluşturulması ile beraber bu rakamın çok daha yukarılara çıkacağını biliyoruz. 
Özellikle GAP bu konuda son derece önemli. Buradaki yatırımları hızlıca bitirmek bizlerin de arzusu. Türkiye'nin un ihracatında 
birinci sırada olduğunu ve makarna ihracatında ikinci sırada olduğunu belirtelim. Bunların kahramanları da sizlersiniz. Bu 
başarıda payı olan bütün sektör paydaşlarına yani sizlere, ülkem adına canı gönülden teşekkür ediyorum." 

Yumaklı, verimli ve kaliteli üretimin öncelikleri olduğunu, bu üretimi risklere karşı dayanıklı haline getirmek için son dönemde 
çok önemli uygulamaları yürürlüğe koyduklarını vurgulayarak, bu düzenlemelerin planlı üretimin yapılması, sözleşmeli üretim, 
tarım arazilerinin etkin kullanımı, üretim yapılan tüm alanların kayıt altına alınması gibi birçok başlığı içerdiğini anlattı. 

"ÜRÜNLERİN TAMAMINI SATIN ALACAK BİR TMO HAZIRLIĞI DA TAMAMLAMIŞ DURUMDA" 

Bu düzenlemeler sayesinde tarımsal hasılanın önemli ölçüde artmasının önünü açtıklarına dikkati çeken Yumaklı, bu çalışmalara 
yeni destekleme modelini de entegre ettiklerini bildirdi. 

Üretim planlamasına uyulduğu takdirde buğday ve arpada bir önceki destek modeline kıyasla buğday ve arpada yüzde 243, 
mısırda yüzde 254 daha fazla destek alınacağını dile getiren Yumaklı, "Geçen yıl 1 eylül itibarıyla üretim planlamasını uygulamaya 
başlattık. Bu yıl bunun ilk sonuçları gelmiş olacak. Elbette şunu söylemek çok da doğru olmaz. Hemen düğmeye bastık, ertesi günü 
her şey düzeldi, bu şekilde değil ancak bu ülkenin Tarım ve Orman Bakanı, bu ülkenin gıda arz güvenliğinin teminatı olan bir 
bakanlığın en üst düzeydeki temsilcisi olarak üretim planlamasının Türkiye'deki bütün ürün gruplarında, bütün üreticiler 
tarafından benimsenmesi, sahiplenmesi, gururunu buradan sizlere ifade etmek istiyorum. Bütün üreticilerimize teşekkür 
ediyorum." diye konuştu. 

Yumaklı, kanunda yapılan değişikliklerin pozitif etkilerinin kendilerine gelen veri setleriyle de doğrulandığını belirterek, şöyle 
konuştu: 

"2025 yılında Çiftçi Kayıt Sistemi (ÇKS) kayıtlı alanlarımız 3,4 milyon dekar arttı, bunun 1,9 milyon dekarı tarımsal üretim 
planlaması ürünleri. ÇKS kayıtlı alanlarımız 168,7 milyon dekara ulaşırken, planlama ürünleri alanı 112,9 milyon dekara çıktı. 
Bunlar son derece önemli rakamlar. Hububat alanlarında ÇKS kayıtlarına göre, bir önceki yıla kıyasla 2,7 milyon dekar artış ve 
tüm tarım alanlarında 4 milyon dekar artışı tahmin ediyoruz. Üç yıllık açıkladık üretim planlamasını. Hedefimiz, bu planlama 
dönemi sonucunda, hububat üretiminde yüzde 13'lük bir artış. Eğer önümüzdeki ay iklimle ilgili beklenmedik gelişmeler olmaz 
ise hububatta hasat sezonuna başlayacağız. Sektördeki fiyat istikrarını sağlamak için dünya ve ülke piyasalarını takip ederek, en 
doğru enstrümanlarla, en doğru zamanda piyasa refleksini analiz ederek çalışmalarımızı yapıyoruz. TMO geçtiğimiz eylül ayından 
bu zamana, iç satışlar, mamul madde kapsamındaki satışlar ve ihracat dahil olmak üzere 10,5 milyon ton gibi rekor seviyede bir 
ürün satışı gerçekleştirmiş oldu." 

TMO alımlarının yüzde 50'sinin lisanslı depolarda en üst sistemiyle yapıldığını belirten Yumaklı, bu yıl da bu alımların lisanslı 
depolar üzerinden başta olmak üzere gerçekleşeceğini ifade etti. 

Bakan Yumaklı, TMO tarafından 2025 yılı alım kampanyası hazırlıklarının çok yoğun bir şekilde devam ettiğini ifade ederek, 
sözlerini şöyle tamamladı: 

"Bu kapsamda elbette ülkedeki anbean bütün gelişmeleri, ekiliş, rekolte ve üretim maliyetlerinin belirlenmesi çalışmaları aynı 
hızda devam ediyor. 2025 yılında alınacak ürünün depolanması konusunda ön hazırlıklar ve revizyon çalışmaları ile arz edilecek 
ürünlerin tamamını satın alacak bir TMO hazırlığı da tamamlanmış durumda. TMO arz edilecek ürünlerin tamamını alacak şekilde 
hazır. Hasat sezonunun şimdiden hayırlı, uğurlu ve bereketli olmasını diliyorum. Türkiye Yüzyılı bereketin yüzyılı olacak inşallah. 
Ülkemizin bütünü için sürdürülebilir bir kalkınma özellikle modern, verimli ve kaliteli ürünün üretilmesi için son derece önemli 
ve kıymetli. Bu nedenle hububat sektörüne daha fazla yatırım yapmak ve yerli üreticilere destekler sunmak son derece önemli." 

 

1 Mayıs Emek ve Dayanışma Günü 

Bugün; emeğin kutsallığını, alın terinin değerini ve birlikte 
üretmenin gücünü hatırlama günü. 1 Mayıs, sadece bir tatil 
değil, emekçilerin hak mücadelesinin ve dayanışmanın 
simgesidir.Bugün; emeğin kutsallığını, alın terinin değerini ve 
birlikte üretmenin gücünü hatırlama günü. 1 Mayıs, sadece bir 
tatil değil, emekçilerin hak mücadelesinin ve dayanışmanın 
simgesidir. 

Tüm Emekçilerin 1 Mayıs İşçi Bayramı Kutlu Olsun. 
MAHMUT DÜNDAR 

Yönetim Kurulu Başkanı 
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Hisarcıklıoğlu’ndan ‘vergi denetimleri’ mesajı 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M. 
Rifat Hisarcıklıoğlu, sosyal medya hesabından yaptığı 
açıklamada, kayıt dışı ile mücadeleyi desteklediklerini 
belirtirken, vergi sisteminin, adil ve şeffaf olması 
gerektiğine işaret etti ve girişimcilerin çalışma şevkini 
kırmaması gerektiğini vurguladı. 
 
Hisarcıklıoğlu mesajında şu görüşlere yer verdi: 
"Vergi denetimine karşı değiliz. Kayıt dışı ekonomiyle 
mücadeleyi destekliyoruz. Vergi sistemi adil ve şeffaf 
olmalı. Girişimcinin çalışma şevkini kırmamalı. Her 
işletmenin, her fabrikanın kapısına vergi memuru 
koyarak, polisiye tedbirler alarak, vergi gelirleri 
arttırılamaz. Hakkaniyet de sağlanamaz" dedi. 
 

 

 

TOBB 81. Genel Kurulu yapıldı 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 81. Mali Genel 

Kurulu, Ticaret Bakanı Ömer Bolat, oda ve borsa 

camiasının temsilcileri ile 81 ilden 3 bin iş insanının 

katılımıyla TOBB ETÜ’de gerçekleştirildi.  

Odamızı temsilen Yönetim Kurulundan Mahmut DÜNDAR 
ve M.Şerif TAN ,Meclis üyelerimiz Şükrü KARABOĞA ile 
Beşir DÜNDAR katılım sağladılar 
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, sosyal medya 
hesabından yaptığı paylaşımda, TOBB'un 81. Genel 
Kurulunun tamamlandığını belirterek, genel kurulun 
Türkiye ve iş dünyasına hayırlı olmasını diledi. 
  
Genel kurula katılan oda-borsa başkanlarına, meclis 
üyelerine, delegelere, kadın ve genç girişimcilere 
teşekkür eden Hisarcıklıoğlu, şunları kaydetti:  
  
"Oda ve borsalarımızla birlikte üyelerimizin sıkıntılarını 
takip etmeye, dile getirmeye ve çözüm üretmeye devam 
edeceğiz. TOBB ailesi olarak daha mutlu ve daha 
müreffeh bir Türkiye için dün olduğu gibi bugün ve yarın 
da emek verecek, çalışacak, üreteceğiz. Hep birlikte daha çok çalışma zamanı."  
  
-Ticaret Bakanı Bolat 
  
Ticaret Bakanı Ömer Bolat da sosyal medya hesabından yaptığı paylaşımda, Türkiye’nin 19 çeyrektir kesintisiz büyüme sürecinin  
en önemli gücünün, TOBB başta olmak üzere iş dünyasının kıymetli temsilcileri ve Türkiye'nin dinamik üretim altyapısı olduğun u 
belirterek, TOBB ve diğer tüm sivil toplum kuruluşlarıyla birlikte, iş dünyasının temsilcileriyle yakın işbirliği içinde Türkiye 'nin 
yarınları için çalışmayı sürdüreceklerini ifade etti.  
  
Bolat, TOBB'un 81. Mali Genel Kurulu'nun hayırlı olmasını dileyerek başta TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu olmak üzere, iş 
dünyasının tüm mensuplarına teşekkür etti.  
 

 


